
ČÍSLO�3� � � � � � ROČNÍK�2011-2012 
 
 
 

 
�

�
OBČASNÍK� 7.� ODDÍLU� KARIBU� Z�TÁBORA� ZEJMÉNA�

PRO�ÚČELY�INFORMATIVNÍ,�JAKOŽ�I�PRO�PREZENTACI�

NÁZORŮ�A�UMĚNÍ�ČLENŮ�ODDÍLU�

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Fotografie zakladatele českého skau-
tingu Antonína Benjamína SVOJSÍKA 
na titulní straně Vám jistě napovědě-
la, že toto číslo bude z velké části 
věnováno událostem, k nimž došlo 
přesně před 100 lety, tedy v době, kdy 
byly položeny základy naší současné 
skautské organizace. Kromě toho se na 
následujících stranách dozvíte, co 
všechno je součástí oslav, kterými si 
vznik českého skauting připomínáme. 

-Lišák-  
 

Rádcovský kurz KOMPRESOR 
O víkendu 23. až 25. 3. 2012 proběhl závěrečný víkend rádcovského kurzu 
pro „místní“ rádce a rádkyně. Od podzimu minulého roku proběhly 
celkem 4 vzdělávací – zážitkové víkendy s účastníky ve věku 13 – 15 let. 
Mezi frekventanty patřili nejen zástupci našeho 1. střediska KALICH 
(konkrétně od KARIBU, MODŘINEK a LYRY), ale také skauti a skautky ze 
Sezimovo Ústí, Plané nad Lužnicí a z Opařan. Organizační tým tvořili ro-
veři a činovníci ze 7. oddílu KARIBU (Ronaldo, Profesor, Peťa), „Krejčovky“ 
z 9. oddílu MODŘINKY (Zdíša, Pája a Terka), Lenďa z 3. oddílu HAYAMA 
a Ježour s Lukym z 6. oddílu ŠIROKKO. Dvou víkendů se také coby kuchař-
ky zúčastnily Marta s Culdou z 6. oddílu LYRA. 

Kdybychom měli celý kurs shrnout něko-
lika slovy, nejspíše bychom použili slova 
„inspirující, zážitkový, vyčerpávající,…“ 
Ve skutečnosti bychom však měli spíše 
odlišovat jednotlivé víkendy. Zatímco 
první víkend se konal ještě za podzimní-
ho počasí na střediskové základně Lišky 
u Bechyně, během druhého víkendu 
jsme se budili do mrazivých rán na zá-
kladně v Sezimově Ústí. Pro třetí víkend 
jsme raději zvolili vytopenou základnu 
na Budějovické a pro poslední část kurzu 
jsme využili oddílové tábořiště na Orlíku. 



I když první a poslední víkend byl spíše zážitkový, druhý a třetí byl spíše 
vzdělávací. Postupně jsme rozváděli témata jako bezpečnost, zdravově-
da, komunikace, vedení družiny, skautská idea a sebepoznání. Všechny 
tyto kategorie byly obsaženy v „rádcovské stezce“, která byla pro účely 
kurzu vytvořena. Touto stezkou i všemi čtyřmi víkendy se jako červená 
nit prolínal symbolický rámec legend o králi Artušovi a rytířích kulatého 
stolu.  

Půlhodinové přednáškové bloky byly 
v programu kurzu střídány s rychlými 
„fitkami“ i delšími zážitkovými hrami 
(ty si vynutili zejména sami účastníci, 
kteří chtěli dostatek inspirace pro 
vedení schůzek). Díky tolika společným 
zážitkům se jednotlivé družiny staly 
sehranými partami. V přípravném 
týmu jsme se také naučili táhnout za 
jeden provaz, což byl mimo jiné jeden 
z požadavků, které jsme si kladli před 
kurzem na Jihočeské letní škole, kde celý nápad vzniknul: vytvořit na 
středisku „akční“ skupinu roverů z různých oddílů, která pomůže trvalé 
udržitelnosti našeho 1. střediska KALICH z Tábora. Více informací 
o rádcovském kurzu Kompresor můžete nalézt na internetových strán-
kách www.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.cz.    

-Ronaldo- 

 

Již brzy také mobilní… 
Některé z táborských skautských oddílů 
jezdí už léta na tábory se skládací kuchyní. 
Také náš 7. oddíl KARIBU k nim bude již 
brzy patřit. Ovšem na rozdíl od ostatních, 
kteří vyráží tábořit s ohyzdnou kovovou 
konstrukcí, my s sebou povezeme kon-
strukci vyrobenou celou ze dřeva, která 
v průběhu jara vznikala u Ronalda na za-
hradě pod vedením budoucího truhláře 
a tesaře Myšáka. 

-Lišák- 
 



Oddílová výprava do Oddílová výprava do Oddílová výprava do Oddílová výprava do ČČČČeských Budeských Budeských Budeských Buděěěějovicjovicjovicjovic    
(16. – 18. března 2012) 

Po dlouhé době jsme vyrazili na výpravu, tentokrát poznávat krásy 
krajského města – Českých Budějovic (protože v Českých Budějovicích by 
přeci chtěl žít každý…☺) Zúčastnili se Šnek, Pepa, Hedík, Milan, Rychlík, 
Spongebob, Míša, z vedení pak Ronaldo, Peťa, Myšák a Vašek. V Budějovi-
cích jsme měli hodinovou rezervu, a tak jsme navštívili nedaleký Sokolský 
ostrov, kde jsme si zahráli freesbee. Poté nás na základně Krajinská 
přivítal Čipera a ubytovali jsme se ve dvou krásných patrových pokojích.  

V sobotu dopoledne jsme využili umě-
lou lezeckou stěnu, která se na základ-
ně také nachází. Všichni si vyzkoušeli 
základní pohyby na stěně samozřejmě 
s jištěním od nás starších. Po obědě 
jsme se vydali až na samý okraj města 
– k Vrbenským rybníkům. Sluníčko pří-
jemně hřálo, a tak jsme si mohli užívat 
nádherné odpoledne. U rybníka Domin 
jsme si udělali malou přestávku a po-
zorovali dalekohledem místní ptactvo – 
v této přírodní rezervaci prý hnízdí 
okolo 80 druhů ptáků.   

Po návratu nás čekal Ronaldův buřtguláš a chvilka odpočinku před 
večerním programem. Ten byl společný s děvčaty z Bohdalínského oddílu. 
Peťa s Vendy připravili večerní hru po městě, do které nás uvedl bezhlavý 
rytíř Hirzo. Na jeho záchranu musely družiny zjistit několik indicií a poté 
s jejich pomocí vyluštit Hirzovo poselství. Nevím, jestli to bylo způsobené 
únavou, nebo překročeným bludným kamenem na náměstí (kdo na něj 
podle pověsti šlápne po 21. hodině, nenajde cestu domů), ale naši kluci 
se v této aktivitě moc nepředvedli. 

V neděli nás čekal velký úklid, který jsme nakonec zvládli rychle. Proto 
jsme ještě naposled využili Sokolského ostrova (tentokrát dětského hřiš-
tě) a nakonec se odebrali na nádraží, kde jsme úspěšně všichni (!!pamět-
níci vědí!!) nastoupili do vlaku. 

-Peťa- 
 



Nový Širokko je ze SedmiNový Širokko je ze SedmiNový Širokko je ze SedmiNový Širokko je ze Sedmiččččky!ky!ky!ky!    
V sobotu 21. dubna 2012 se v uličkách Starého 
města v Táboře konal tradiční Hon na Širokka 
pořádaný 6. chlapeckým oddílem. Vítězem 
letošního ročníků této soutěže se stal bratr 
Šnek ze Sedmičky a naší redakci se jako jediné 
podařilo získat exkluzivní rozhovor s tímto 
novým Širokkem: 
 
Jaký je to pocit být široko daleko ten neJaký je to pocit být široko daleko ten neJaký je to pocit být široko daleko ten neJaký je to pocit být široko daleko ten nejjjjlepší Širokko?lepší Širokko?lepší Širokko?lepší Širokko?    

Pocit je to krásný, protože se člověk stane známějším a celkově mu to 
zvýší popularitu. A jsme rád, že mohu také trochu zviditelnit náš oddíl. 
 
Absolvoval jste nAbsolvoval jste nAbsolvoval jste nAbsolvoval jste něěěějakou zvláštní pjakou zvláštní pjakou zvláštní pjakou zvláštní přřřřípravu pípravu pípravu pípravu přřřřed tím, než jste se ed tím, než jste se ed tím, než jste se ed tím, než jste se 
rozhrozhrozhrozhoooodl stát Širokkem?dl stát Širokkem?dl stát Širokkem?dl stát Širokkem?    

Přípravu ne, dokonce naopak. Já jsem byl skoro až pasivním hráčem, 
který rozhodně neměl v plánu stát se Širokkem. Byla to taková náhoda, že 
jsem se zrovna připletl Širokkovi do cesty v protisměru, když zrovna 
utíkal před druhou skupinou a když bylo skoro jasné, že ho chytím, tak se 
zastavil a já zjistil, že je to Mikeš a on povídá: „Jen pojď Šneku, ať jsme 
všichni ze Sedmičky“. To co Mikeš udělal, za to si ho vážím. Že není z těch, 
kteří když nemají šanci na útěk, tak začnou dělat kličky a někteří by se až 
prali, jen aby o to nepřišli. Takže Mikeši, seš opravdu jednička☺. 
 
Mnozí jistMnozí jistMnozí jistMnozí jistěěěě budou namítat, že živ budou namítat, že živ budou namítat, že živ budou namítat, že živooooččččišný druh Šnek neišný druh Šnek neišný druh Šnek neišný druh Šnek není vhodný ní vhodný ní vhodný ní vhodný 
adept na Širokka. Co Vadept na Širokka. Co Vadept na Širokka. Co Vadept na Širokka. Co Vy na to?y na to?y na to?y na to?    

Já si myslím, že Šnek je výborným adeptem na Širokka, protože se od něj 
nečeká rychlost a tou právě překvapí. A když nechce být rychlý, tak 
jednoduše někam zaleze a docela se i špatně hledá☺. 
 
Hodláte svou novou funkci Širokka využít napHodláte svou novou funkci Širokka využít napHodláte svou novou funkci Širokka využít napHodláte svou novou funkci Širokka využít napřřřř. v. v. v. v    boji za svboji za svboji za svboji za svěěěětový mír?tový mír?tový mír?tový mír?    

Tak určitě se o to pokusím☺. Vždyť světový mír je to nejlepší, co se může 
na světě stát☺.  

 

Pokračování rozhovoru na další stránce → 
 



Jaký je Váš vztah kJaký je Váš vztah kJaký je Váš vztah kJaký je Váš vztah k    Rychlým šípRychlým šípRychlým šípRychlým šípůůůům? Hodláte je nechat m? Hodláte je nechat m? Hodláte je nechat m? Hodláte je nechat naživu nebo naživu nebo naživu nebo naživu nebo 
jim dáte pocítit svou sílu?jim dáte pocítit svou sílu?jim dáte pocítit svou sílu?jim dáte pocítit svou sílu?    

No, tak já si myslím, že násilí nic neřeší a já bych jim ještě jednu šanci dal 
a nechal je naživu, ale nechám si to projít hlavou☺. 
 
Umíte vyndat ježka zUmíte vyndat ježka zUmíte vyndat ježka zUmíte vyndat ježka z    klece (bez použití stklece (bez použití stklece (bez použití stklece (bez použití střřřřely zemely zemely zemely zeměěěě    ––––    ježek)?ježek)?ježek)?ježek)?    

Mám s tím co dělat, ale jelikož mám trpělivost, tak se to většinou 
povede☺. 
 
Nehodláte zmodernizovat svNehodláte zmodernizovat svNehodláte zmodernizovat svNehodláte zmodernizovat svůůůůj vzhled a vymj vzhled a vymj vzhled a vymj vzhled a vyměěěěnit bílou masku za nit bílou masku za nit bílou masku za nit bílou masku za 
napnapnapnapřřřř. obli. obli. obli. obliččččej predátora?ej predátora?ej predátora?ej predátora?    

No, já myslím, že změna je dobrá věc, ale radši zůstanu u klasiky, protože 
je to oblek netradičních tvarů a má své praktické využití, třeba při skoku 
z vyšší zdi poslouží jako padák a zmírní následky. PS: Ještě jsem to 
nezkoušel, ale propagace musí být☺. 

otázky pokládal: Lišák, odpovídal: Šnek 
 

KDE BUDE LETOKDE BUDE LETOKDE BUDE LETOKDE BUDE LETOŠNÍŠNÍŠNÍŠNÍ    TÁBOR?TÁBOR?TÁBOR?TÁBOR?    
Krátce po oddílové radě, která se konala 20. dubna 2012, byla mezi členy 
oddílu vypuštěna informace, že se letošní tábor bude konat na Meteli, ale 
ne na stejném místě jako v roce 2003, nýbrž kdesi o půl kilometru dál.  

Tato informace však způsobila v řadách roverů a činovníků zmatek, pro-
tože podle GPS souřadnic poskytnutých opařanskými skauty by se mělo 
jednat o stejné tábořiště jako minule. Takže otázka zněla: „Kam že se to 
vlastně pojede?“ Zdá se, že se budeme muset nechat překvapit a počkat, 
kde nám tábor postaví opařanští… 
 
Jak to vypadalo vJak to vypadalo vJak to vypadalo vJak to vypadalo v    roce roce roce roce 2003?2003?2003?2003?    

Na tábor Metel 2003 má celá řada z nás mnoho krásných vzpomínek. 
Během oněch 14 dní bylo velké sucho, ale Nežárka nám poskytovala 
možnost příjemného osvěžení.  Dalším charakteristickým rysem tábora 
na Meteli byla také skutečnost, že tehdy s námi tábořila skupina fran-
couzských roverů a rangers. A věděli jste, že to byl Vláďův vůbec první 
tábor a že se mu říkalo „naše největší vlče“…? 

-Lišák- 



Stavba�nové�klubovny�POKRAČUJE!�
Máločím náš oddíl v minulém roce tolik žil jako stavbou nové klubovny 
na Vykopávkách. Během května až prosince 2011 se nám podařilo zbou-
rat starou dřevěnou budovu a na jejím místě postavit hrubou stavbu 
budovy nové (průběh stavebních prací byl důkladně zadokumentován na 
internetu: www.klubovna7.rajce.net).  

No a nyní se zdá, že i rok 2012 
bude opět plný „klubovny“, 
protože Ministerstvo školství, 
mládeže a tělovýchovy ČR nám 
udělilo na 2. fázi stavby dotaci 
ve výši 800 000 Kč! Tato zpráva 
nám všem udělala velikou ra-
dost, i když to opět znamená, že 
si budeme muset vyhrnout 
rukávy a pustit se do tvrdé 
a namáhavé práce. 

 
Co�bude�všechno�potřeba?���

V první řadě bude nutné shánět sponzory (pro pokrytí spoluúčasti ve výši 
120 000 Kč). Takže pokud víte o někom, kdo by byl ochotný finančně po-
moci, obraťte se na Sifona či Martinu, kteří mohou poskytnout celou řa-
du propagačních materiálů (nebo si tyto materiály můžete stáhnout 
z internetu: www.karibu7.skauting.cz – odkaz PROJEKT KLUBOVNA). 

Samozřejmě nás čeká velké množství práce, takže pokud budete mít čas, 
neváhejte a choďte na brigády, které budou v následujících měsících 
svolávány! Nezapomínejte, že společně budujeme naší novou oddílovou 
klubovnu! 

Dále pokud máte ochotné tatínky či jiné příbuzné, kteří dělají okna, dve-
ře, omítky, podlahy, elektřinu, či jiné rozvody instalací a bylo by možné se 
s nimi domluvit na spolupráci, ozvěte se Sifonovi nebo Martině. 

Stavební práce začnou zhruba 
v polovině června (po dokončení 
úklidu na pozemku a zařízení 
hromady dalších drobností…). 

 -Lišák&Martina- 



Oddílová výprava do DeštnéOddílová výprava do DeštnéOddílová výprava do DeštnéOddílová výprava do Deštné    
Začátkem května (4. – 6.) jsme vyrazili na další výpravu společně s děvča-
ty z 6. oddílu LYRA. Z našich řad se zúčastnil Mikeš, Pepa, Rychlík, Tomy 
a Ondra, z vedení pak Profesor s Peťou.  

Vlakem přes Veselí nad Lužnicí jsme se dostali do Jindřichova Hradce, 
odkud jsme autobusem pokračovali do nedaleké Deštné. Tam nás přiví-
tala Malda. Ubytovali jsme se na místní faře. Po prohlídce všech možných 
i nemožných místností a koutů jsme si opekli buřty a zazpívali si. 

V sobotu dopoledne 
jsme si dokonce za-
hráli (v různých vari-
antách) na „schová-
vanou“, která v těchto 
starých a různě pro-
pojených prostorách 
nabývala nevídaných 
rozměrů. Před obě-
dem jsme si ještě za-
hráli „na padouchy“ 
a po dobrém obědě 
jsme se vydali na zá-

mek Červená Lhota. Malda na zámku pracuje, a tak nám udělala speciál-
ní prohlídku, při které jsme si prošly dvě prohlídkové trasy. Pak jsme na-
sadili pláštěnky a rychlý krok, protože celou zpáteční cestu pršelo. Večer 
za námi dorazil Ronaldo a hráli jsme několik stolních her. 

Ráno jsme pomohli se sečením trávy a přípravou dřeva. Poté přijel kaste-
lán z Červené Lhoty, který nás provedl po deštenském kostele sv. Ottona. 
Dostali jsme se i na méně obvyklá místa - do zákristie, na kostelní věž 
a dokonce i pod střechu (nad stropní klenbu). Peťa si pak zkusil zahrát na 
kostelní varhany. Po prohlídce začal velký úklid a mohli jsme se vydat 
domů. Děkujeme holkám za přípravu velice zajímavé výpravy! 

-Peťa-   
 
 
 
 



100 LET 100 LET 100 LET 100 LET ČČČČESKÉHO SKAUTINGUESKÉHO SKAUTINGUESKÉHO SKAUTINGUESKÉHO SKAUTINGU    
Jak už bylo zmíněno na první straně Kvočlíku, slaví český skauting 100 let 
své existence. My se však v tomto článku přesuneme nejprve do roku 
1911, kdy se Antonín Benjamín Svojsík vydal na cestu do Anglie… 
    
HLEDÁNÍ INSPIRACEHLEDÁNÍ INSPIRACEHLEDÁNÍ INSPIRACEHLEDÁNÍ INSPIRACE    

Svojsík o skautech poprvé uslyšel v roce 1909 a od 
té doby se o nich pokoušel získat více informací. 
Nicméně německý překlad knihy Scouting for boys 
od Roberta Badena-Powella (na snímku), který měl 
k dispozici, mu jako zdroj poznatků nestačil. 
A proto se v létě roku 2012 sám vypravil do Anglie, 
aby viděl skauting na vlastní oči. Z této cesty se 
vracel doslova plný dojmů a hned se společně se 
svým švagrem Dolfíčkem Stránským pustil do 
českého překladu knihy Scouting for boys, kterou 
si během svého pobytu v Anglii opatřil (kniha vyšla 
v květnu 1912 pod názvem Základy junáctví) 
 
POKUSNÁ DRUŽINAPOKUSNÁ DRUŽINAPOKUSNÁ DRUŽINAPOKUSNÁ DRUŽINA    

Vzhledem k tomu, že Svojsík byl profesorem na žižkovské reálce, je logic-
ké, že první skautskou družinu sestavil ze svých žáků, a to hned v září 
1911. Současně začal propagovat skauting nejen na přednáškách a se-
minářích, ale také v tisku. 
 

PPPPŮŮŮŮVOD SLOVA „JUNÁK“VOD SLOVA „JUNÁK“VOD SLOVA „JUNÁK“VOD SLOVA „JUNÁK“    

Původně anglické slovo scout se mnohé národy při 
zakládání skautských organizací pokoušely nahradit 
nějakým vlastním výrazem, a ani v Čechách tomu 
nebylo jinak. Slovo Junák se poprvé objevilo v lednu 
1912 a navrhl ho František Bílý – bohemista a ředitel 
žižkovské reálky, který ho převzal od spisovatele 
Josefa Holečka, konkrétně z jeho podání života 
slovanských hrdinů – černohorských junáků, tělesně 
i mravně zdatných mužů.     

 



ZNAK ZNAK ZNAK ZNAK ČČČČESKÝCH JUNÁKESKÝCH JUNÁKESKÝCH JUNÁKESKÝCH JUNÁKŮŮŮŮ    

V březnu 1912 požádal A. B. Svojsík Mikoláše Alše, 
aby navrhl českým junákům vhodný znak. Vzhle-
dem k tomu, že skauti byli v té době připodobňo-
váni k Chodům, byl Alšem navržen štít s hlavou 
chodského psa na bílém poli (chodský pes je 
odrazem vlastenectví, národní hrdosti a zároveň 
symbolem věrnosti). Lilie byla přidána později.   
 
PRVNÍ TÁBORPRVNÍ TÁBORPRVNÍ TÁBORPRVNÍ TÁBOR    

První skautský tábor v Čechách se konal v létě 1912 u Vorlovské myslivny 
nedaleko obce Kejžlice (mezi Humpolcem a Světlou nad Sázavou). Dne 
13. července 1912 vyrazila pod vedením A. B. Svojsíka od žižkovské reálky 
skupina chlapců, která s sebou tlačila dvoukolák s vybavením o váze 300 
kg.  Po čtyřech dnech putování dorazila tato skupina na tábořiště, kde 
další den věnovala stavbě stanů, kuchyně, sklípku a lávce přes potok 
(bohužel přesná poloha tohoto tábořiště není známa)  

Tento tábor byl na roz-
díl od těch současných 
postaven přímo v lese. 
Stany byly v té době 
ještě bez podsad (pod-
sady se poprvé objevu-
jí o rok později). Pokud 
jde o počet účastníků 
prvního tábora, zde se 
prameny liší – obvykle 
se uvádí počet 13 až 15 
chlapců. 

Svojsíkův tábor u Vorlovské myslivny byl v roce 1912 prvním a jediným 
stálým táborem. Pro úplnost se však sluší uvést, že v témže roce vyrazil 
Miloš Seifert s 10 chlapci z Domažlic a Sušice na letní putování, tedy na 
jakýsi první putovní tábor. Svojsík pak ještě na konci prázdnin se svými 
chlapci uspořádal ukázkový tábor v pražské Troji a začal skauting 
intenzivně propagovat i v jiných českých městech, než v Praze, což záhy 
přineslo své ovoce…  

-Lišák- 



JAK OSLAVIT 100 LET SKAUTINGU?JAK OSLAVIT 100 LET SKAUTINGU?JAK OSLAVIT 100 LET SKAUTINGU?JAK OSLAVIT 100 LET SKAUTINGU?    
100 let českého skautingu letos slavíme hned několika způsoby, zde jsou 
některé z nich: 
 
1.1.1.1. Výstava Trochu lepší svVýstava Trochu lepší svVýstava Trochu lepší svVýstava Trochu lepší svěěěět t t t ––––    století skstoletí skstoletí skstoletí skaaaautingu utingu utingu utingu     

Ve dnech 21. 3. – 24. 6. 2012 nejdete v hlavní budově Muzea hl. m. Prahy 
výstavní síň věnovanou českému skautingu. Výstava má zachytit skau-
ting takový jaký je – pestrý, zábavný, plný dobrodružství, ale zároveň 
schopný vést k sebepoznání, seberozvoji, respektu a smyslu pro povin-
nost.  
 
2.2.2.2. Kniha Kniha Kniha Kniha Skautské století Skautské století Skautské století Skautské století     

Kniha Skautské století – dobrodružný příběh čes-
kého skautingu provede čtenáře 100 lety skautingu 
v českých zemích od jeho začátků v roce 1911 až po 
léto 2011. Vypráví o jeho vzniku, dobách rozmachu 
a úspěších i o zákazech, kterým byl skauting 
vystaven za nacismu a komunismu. Redakce 
časopis Kvočlík knihu vřele doporučuje všem, kdo 
se alespoň trochu zajímají o historii naší skautské 
organizace.  
 
3.3.3.3. Skautské pásmo vSkautské pásmo vSkautské pásmo vSkautské pásmo v    ČČČČeské televizieské televizieské televizieské televizi    

Česká televize odvysílala několikahodinové pásmo o skautingu dne 
24. dubna 2012. Pokud jste neměli možnost toto pásmo shlédnout, ne-
zoufejte a navštivte www.krizovatka.skaut.cz/zpravodajstvi! 
 
Tímto výčtem však formy oslav 100 let českého skautingu ani zdaleka 
nekončí. Je tu ještě např. projekt „Skautské století“ nebo soutěž „Skaut-
ských sto“. O nich a dalších se dočtete více na internetových stránkách 
www.verejnost.skaut.cz/100-let-skautingu. 

-Lišák- 
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